

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHER GRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, Novembre 1976

1975 FINANCIAL REPORT OF THE EAGGF (1)

The Commission of the European Communities has just submitted to the Council of Ministers its fifth financial report on the European Agricultural Guidance and Guarantee Fund (EAGGF) for 1975. This report concerns the expenditure arising from the common agricultural market and price policies, the financing of the Community policy for the improvement of agricultural structures and the supply of agricultural products as food aid. Part of the report is devoted to verification and to the detection and suppression of irregularities.

I. GUARANTEE SECTION

1. Comparison of expenditure and initial appropriations (see Annex 1)

In 1975 the expenditure of the Guarantee Section of the EAGGF exceeded the initial appropriations by 9.6% : expenditure amounted to 4,727 million u.a. (2) while the initial appropriations amounted to 4,312 million u.a. (including 331.5 million u.a. carried over and intended to finance expenditure originating in 1974). One reason for this excess was the average increase of 9.6% in the guaranteed agricultural prices, for which no provision was made in the initial appropriations. As a result a supplementary budget of 200 million u.a. was necessary. It should also be stressed that among the reasons for exceeding the initial appropriations were the effects of the considerable currency variations, amounting to about 700 million u.a., or almost 15% of the total expenditure of the Guarantee Section. This expenditure consisted of some 406 million u.a. (or 301 million u.a. more than envisaged) on monetary compensatory amounts and some 300 million u.a. to cover the difference between the "agricultural" and "budgetary" rates of the unit of account. Moreover, about 415 million u.a. were spent on "accession" compensatory amounts which represent aids for the import of agricultural products into the new Member States from the other countries of the Community. As a result of an increase in these imports, above all imports of milk products into the United Kingdom, expenditure under this heading amounted to about 166 million u.a. more than envisaged.

These figures show the provisional nature of the initial appropriations, given the time which elapses between the forecasts and the implementation. This is confirmed by the trend of expenditure for the different products. There was about 800 million u.a. additional expenditure in the sugar, beef and veal, tobacco and wine sectors. However, this was largely offset by economies of about 870 million u.a. in the cereals, milk products, oil and fats, pig-meat, eggs and poultry sectors. The additional expenditure in the sugar sector was primarily caused by the introduction of import subsidies (177 million u.a.) to guarantee supplies at stable prices to consumers in the Community particularly in the United Kingdom, at a time when prices on the world market were

(1) COM(76)553

(2) Units of account

rising sharply. In the beef and veal sector, which was characterized by persistent surpluses and very low market prices, massive intervention purchases to support stock-breeders incomes meant that the appropriations of 448 million u.a. were inadequate to cover expenditure of 980 million u.a. Measures to reorganize the wine market (distillation of about 15 million hectolitres following two consecutive good harvests) and catching up on back payments in this sector and in the tobacco sector have resulted in expenditure of 368 million u.a. as against the initial appropriations of 217 million u.a.

There were considerable economies in the milk sector (403 million u.a.), which may be explained by the fall in butter stocks. The increase in stocks of milk powder is not yet reflected in the EAGGF expenditure for 1975. Savings of about 300 million u.a. were made in the oils and fats sector and expenditure in the pigmeat, eggs and poultymeat sectors was about 94 million u.a. less than envisaged. Finally, it proved possible to save about 68 million u.a. in the cereals and rice sectors.

2. Expenditure per sector (see Annex 1)

At 24% the milk sector still takes the largest share of the total expenditure. However, its share was less in 1975 than in the previous years : about 40% in 1973 and in 1974. The beef and veal sector, where up to 1973 expenditure had been modest (1973 : 0.45% of total expenditure), took second place in 1975 with almost 21%. The share of the cereals sector remained steady at about 12%.

3. Breakdown of expenditure by Member States (see Annex 2)

The breakdown of Guarantee Section expenditure by Member State shows how the new Member States are gradually being integrated into the workings of the common agricultural policy. The change has been remarkable in the case of the United Kingdom, whose share in the 1975 expenditure (17.2%) doubled over 1974 (8.6%). In absolute figures the change was even greater : expenditure for the United Kingdom in 1975 (815 million u.a.) was more than three times that of 1974 (268 million u.a.). Expenditure for Ireland (245 million u.a.) was 60% higher than in 1974. Ireland's percentage share has slightly increased, from 4.9% in 1974 to 5.2% in 1975. The percentage for Denmark, whose relative share in expenditure has been high since its first year of Community membership (9% in 1974), fell to 6.6%; the actual amounts spent on Denmark, however, again increased and amounted to 312 million u.a. (286 million u.a. in 1974).

4. Expenditure of the Guarantee Section of the EAGGF

From 1971 to 1975 the expenditure of the Guarantee Section developed as follows :

2,604 million u.a. in 1970,
1,514 million u.a. in 1971,
2,258 million u.a. in 1972,
3,815 million u.a. in 1973,
3,107 million u.a. in 1974 and
4,727 million u.a. in 1975.

This expenditure has always represented a relatively small proportion of the gross domestic product of the Community : 0.55% in 1970, 0.29% in 1971, 0.38% in 1972, 0.46% in 1973, 0.34% in 1974 and 0.46% in 1975. If we deduct the revenue from agriculture (including levies and the contribution paid by sugar producers) the net expenditure of the Guarantee Section is an even smaller percentage of the GDP : 0.37% in 1970, 0.15% in 1971, 0.24% in 1972, 0.39% in 1973, 0.30% in 1974 and 0.39% in 1975.

II. GUIDANCE SECTION

1. Common measures (see Annex 3)

The funds available 325 million u.a. per year, are primarily intended to finance common measures. In 1975 the Commission made its first decisions concerning reimbursement of aid granted by Member States in implementation of the 1972 Directive on the modernization of agriculture. Measures in this area have been introduced gradually by the Member States, sometimes with delays. This explains why EAGGF expenditure under this heading was relatively small in 1975 (about 1.7 million u.a.) and related only to some Member States (Germany, Denmark, Netherlands, United Kingdom). Other common measures include aid to organizations of hop producers (252,000 u.a.), the development of beef and veal production (25 million u.a.), the organization of statistical surveys into the planting of fruit trees (483,000 u.a.) and the structure of agricultural holdings (1.5 million u.a.) and the granting of aid for retraining in the cod fishing industry (7.58 million u.a.). Altogether, in 1975 EAGGF expenditure to implement the common measures referred to above amounted to 33.8 million u.a., the largest shares going to the United Kingdom (11.7 million u.a.), Germany (9.8 million u.a.) and France (9 million u.a.).

2. Individual projects (see Annex 4)

The second category of expenditure by the Guidance Section concerns aid granted to individual projects to improve agricultural structures. In 1975, 766 projects shared a total aid amounting to 235 million u.a. This aid went towards investments totalling about 1,112 million u.a., that is, an average investment of about 1.45 million u.a. per project. The average aid per project amounted to 306,788 u.a. Decisions taken in 1975 brought the number of projects which have received aid from the Guidance Section since 1964 to 4,764. Total aid since then amounts to 1,263 million u.a., going towards a total investment of 5,794 million u.a.

3. Special measures (see Annex 3)

The amounts paid under this third category of measures in 1975 amounted to about 11.5 million u.a. and concerned, in order of importance, grubbing premiums for fruit trees (7.6 million u.a.), slaughter premiums and premiums for the non-marketing of milk (2.8 million u.a.), aid to producer groups in the fruit and vegetable sector (1 million u.a.) and aid to producer groups in the fishing industry (0.3 million u.a.).

III. VERIFICATION AND IRREGULARITIES

1. Verification

The Guarantee Section has considerably stepped up its verification work, in particular spot checks as part of the clearing accounts. On-the-spot missions accounted for a total of more than 270 working days. One result of this verification work was to allow the Commission to make a final decision on the 1971 and 1972 accounts and at the same time to refuse expenditure amounting to about 52 million u.a. However, three Member States (Germany, France and the Netherlands) did not accept all the Commissions conclusions and lodged an appeal with the Court of Justice concerning an amount of about 25 million u.a. The efforts made in 1974 to combat irregularities committed against the EAGGF were continued and intensified in 1975. The Commission submitted a detailed report to the Council showing that the arrangements were now satisfactory. However, some improvement could still be made to the notifications from the Member States to the Commission, as recommended by the Special Committee of Enquiry, in particular for purposes of filling any gaps in the Community rules.

2. Irregularities detected

In 1975, 139 cases of irregularity against the Guarantee Section were detected involving a total of 2.3 million u.a.. Most of the cases concerned cereals (67 cases) and beef and veal (22 cases). Other irregularities involved oils and fats (16 cases), pigmeat (15), milk products (7), poultry-meat (5), processed products (2), dehydrated fodder (2), sugar (1), wine (1) and fruit and vegetables (1). A total of 0.55 million u.a. was recovered after 60 cases had been dealt with. In 79 cases involving 1.71 million u.a. recovery is in progress. Three hundred and eleven irregularities have been discovered since 1971, accounting for 17.7 million u.a. out of a total Guarentee Section expenditure of almost 15.4 milliard u.a. or 0.11%. Of these, 159 cases have been dealt with and 10.3 million u.a. have been recovered. In the 152 cases remaining, involving 7.4 million u.a., recovery is in progress.

As regards the Guidance Section, 100 irregularities involving 382,000 u.a. have been detected. Four cases have been dealt with and 8,800 u.a. have been recovered. For the period from 1971 to 1975 there remain outstanding 115 cases (394,022 u.a.) out of a total of 278 (880,507 u.a.) 184 cases (486,481 u.a.) have been dealt with. Irregularities against this Section mainly concern premiums for the non-marketing of milk and milk products and premiums for the conversion of herds to beef and veal production.

COMPARAISON ENTRE LES CRÉDITS INITIAUX DU BUDGET 1975 ET LES PAIDÉS

3
三

Annexe 1

1 Muo = alliante d'unités de comptes.
2 Y compris les crédits FCCI-Garantie reportés de l'exercice 1974 (331,5 Muo - v. tableau n° 4).

Une partie de ces patients (61,17 Mo) est couverte par les résultats de l'apurement des captifs 1971 et 1972.

Interventions pour lesquelles des montants unitaires de dépenses sont fixés par la réglementation communautaire.

Interventions consistant en achat, stockage et écoulement et dont les dépenses financées par le FEOCA sont déterminées au moyen des comptes annuels comportant des

(6) Compte tenu des corrections apportées aux dépenses déclarées par l'Italie (réduction de 9,4 Mio).

Annexe 2Répartition des dépenses au titre de l'exercice 1975par Etat membre et types de financement

en Muc

Etat membre	Restitutions	Interventions	Totaux		%	
			1975	1974 (1)	1975	1974 (1)
BELGIQUE	45,3	131,4	176,7	148,2	3,74	4,80
DANEMARK	94,0	218,4	312,4	286,4	6,61	9,27
ALLEMAGNE	111,5	484,8	596,3	577,8	12,61	18,70
FRANCE	358,9	816,5	1.175,4	684,6	24,86	22,16
IRLANDE	40,6	204,7	245,3	153,1	5,19	4,96
ITALIE	67,2	861,7	928,9	519,9	19,65	16,83
LUXEMBOURG	1,3	4,1	5,4	2,0	0,12	0,06
PAYS-BAS	159,9	312,4	472,3	449,9	9,99	14,56
ROYAUME-UNI	90,1	724,5	814,6	267,7	17,23	8,66
TOTAUX CEE	968,8	3.758,5	4.727,3	3.089,6	100,-	100,-

(1) - Non compris, un montant de 8,3 Muc concernant les mesures de compensation communautaires en faveur des Pays-Bas (R. 3141/73) ;

- Compte tenu des corrections apportées aux dépenses déclarées par l'Italie (réduction de 9,4 Muc).

Paiements effectués en 1975 pour les actions communes et mesures particulières

en U.C.

Annexe 3

MESURES	Allemagne	Bélgique	Danemark	France	Irlande	Italie	Luxembourg	Pays-Bas	Royaume-Uni	Total
I. AGRICULTURES COMMUNES										
Directive 72/159	906.273,78		24.237,-				155.956,95	53.556,95	1.145.325,72	
Directive 72/160	6.863,46						483,40	206,52	7.553,38	
Directive 72/161	589.995,17								569.995,17	
Producteurs de houblon				138.804,31					113.257,21	252.661,52
Fénce corutière	2.868.652,15			2.031.201,98			40.328,46	505.457,18	11.314.610,95	4.500.553,73
Reconversion viande bovine	4.463.169,94	551.869,71	765.151,58	6.926.550,86	3.622.073,41					24.929.212,09
Enquête arbres fruitiers	42.000,-					441.600,-				+63.660,-
Enquête structure des exploitations agricoles	960.000,-					325.712,19				235.506,02
Total des actions communes	9.837.154,50	551.869,71	789.388,58	9.096.556,75	667.765,60	441.600,-	40.328,46	661.897,57	11.723.440,45	33.830.021,62
II. U.T.A.S. FARMICULIERS										
Groupes prod. fruits et légumes	259.845,08			34.140,62			750.211,32			9.213,59
Abattage de vaches	1.254.224,63			1.265.192,03			9.562,46	108.703,04		2.796.017,62
Arrachage d'arbres fruitiers	1.066,94	9.264,-		28.872,-			7.566.106,01	3.662,60		7.610.071,55
Producteurs secteur pêche	8.509,88			21.336,75						30.2.6,53
Total des mesures particulières	1.524.616,53	167.599,46	-	1.349.541,40	-		8.316.617,33	9.562,46	112.565,60	9.213,59
TOTAL Général	11.361.801,03	719.469,17	769.388,58	10.446.056,15	687.785,60	8.758.217,33	49.350,92	774.403,21	11.732.554,04	45.315.766,03

Concours octroyé par le F.E.O.G.A., section orientation, pour le financement
des projets de 1964 à 1974

Annexe 4

ANNEE	ALLEMAGNE		BELGIQUE		DANEMARK		FRANCE		IRLANDE		ITALIE		LÜTZELBOURG		PAYS-BAS		ROYAUME-UNI		C.I.E.	
	Nbre de proj.	Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Nbre Concours octroyé (UC)				
1964	9	2.557.635	7	703.751	-	10	1.951.457	-	27	3.069.464	-	4	774.585	-	-	-	57	9.056.922		
1965	21	4.968.976	6	754.985	-	21	3.692.070	-	40	5.865.889	1	275.000	8	1.577.338	-	-	97	17.131.253		
1966	59	11.600.152	20	3.279.496	-	33	8.964.174	-	119	13.771.103	3	899.342	20	3.112.408	-	-	254	41.586.975		
1967	31	7.239.940	9	2.040.664	-	34	5.745.508	-	59	8.835.445	2	150.600	17	2.027.212	-	-	152	26.039.369		
1968	95	26.569.946	45	7.154.359	-	65	20.876.853	-	186	31.989.105	2	813.700	43	7.493.412	-	-	436	96.897.375		
1969	152	45.100.881	69	11.825.499	-	132	35.660.850	-	249	54.303.638	3	94.550	58	13.013.552	-	-	663	160.000.000		
1970	148	44.964.169	71	11.665.534	-	114	35.443.459	-	173	54.265.555	2	374.867	40	13.285.913	-	-	545	159.999.497		
1971	161	57.122.634	96	12.525.387	-	143	45.073.646	-	282	67.901.369	7	1.637.790	34	15.682.370	-	-	723	199.943.196		
1972	115	42.100.813	59	12.033.812	-	74	33.254.416	-	145	50.498.477	6	943.112	30	11.167.636	-	-	429	149.998.266		
1973	112	39.219.740	92	D.032.957	10	4.697.216	70	30.865.361	25	6.896.366	224	47.055.398	2	205.000	34	11.027.963	68	19.999.999		
1974	164	49.820.000	73	12.690.000	24	9.370.000	103	42.770.000	31	11.984.954	251	65.095.000	5	940.000	31	14.100.000	84	27.730.034		
Totaux	1.067	131.264.886	547	8.707.444	34	14.567.216	799	264.257.854	56	18.881.330	1.757	402.650.643	33	6.333.961	319	93.262.389	152	47.730.033	4.761	1.263.655.756

ALSMANDENS GRUPPE
PREFECHER GRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, novembre 1976.

RAPPORT FINANCIER DU F.E.O.G.A. 1975 (1)

La Commission des Communautés Européennes vient de soumettre au Conseil des Ministres son cinquième rapport financier concernant le Fonds Européen d'Orientation et de Garantie Agricole (FEOGA) pour l'année 1975. Ce rapport concerne les dépenses découlant de la politique commune des marchés et des prix agricoles, le financement de la politique communautaire d'amélioration des structures agricoles et de la fourniture de produits agricoles au titre de l'aide alimentaire. Une partie du rapport est consacrée aux vérifications et à la constatation et répression d'irrégularités.

I. SECTION GARANTIE

1. Comparaison des dépenses et des crédits initiaux (voir annexe 1)

En 1975, les dépenses du FEOGA, Section Garantie, ont été de 9,6 % supérieures aux crédits initiaux : les dépenses ont atteint 4.727 MUC (2) alors que les crédits initiaux étaient de 4.312 MUC (y compris un report de 331,5 MUC destinés au financement de dépenses qui trouvent leur origine en 1974). Ce dépassement est dû, entre autres, à l'augmentation moyenne de 9,6 % des prix agricoles garantis, augmentation pour laquelle les crédits initiaux ne comprenaient pas de prévisions. Un budget supplémentaire de 200 MUC a, par conséquent, été nécessaire. Parmi les causes du dépassement des crédits initiaux, il faut également souligner les effets des fortes variations monétaires qui se chiffrent à environ 700 MUC, soit à près de 15 % des dépenses totales de la Section Garantie. Cet effort financier comporte des dépenses de l'ordre de 406 MUC (soit 301 MUC de plus que prévus) au titre des montants compensatoires monétaires et d'environ 300 MUC occasionnées par la différence entre les taux de l'unité de compte "agricole" et "budgétaire". En outre, 415 MUC environ ont été dépensés pour les montants compensatoires "adhésion", montants qui constituent des aides à l'importation de produits agricoles dans les nouveaux Etats membres en provenance des autres pays de la Communauté. Suite à un accroissement de ces importations, et surtout des importations de produits laitiers au Royaume-Uni, les dépenses à ce titre ont été d'environ 166 MUC plus élevées que prévues.

.../...

(1) COM(76) 553

(2) Millions d'unités de compte

Ces chiffres démontrent le caractère aléatoire des crédits initiaux engendré par la longueur de la période qui s'écoule entre les prévisions et les réalisations. Ceci se trouve confirmé par l'évolution des dépenses pour les différents produits. Un supplément de dépenses d'environ 800 MUC a été constaté pour le sucre, la viande bovine, le tabac et le vin. Ce chiffre a cependant été largement compensé par des économies d'environ 870 MUC réalisées dans les secteurs des céréales, des produits laitiers, des matières grasses, de la viande porcine, des œufs et de la volaille.

Les dépenses supplémentaires pour le secteur du sucre ont surtout été occasionnées par l'introduction de subventions à l'importation (177 MUC) afin d'assurer, à des prix stables, l'approvisionnement des consommateurs dans la Communauté, et notamment au Royaume-Uni, alors que les prix sur le marché mondial subissaient de fortes augmentations. Dans le secteur de la viande bovine, caractérisé par des excédents persistants et des prix de marché très bas, la nécessité de soutenir les revenus des éleveurs par des achats massifs d'intervention a fait que les crédits de 448 MUC n'ont pas suffi pour couvrir les dépenses de 980 MUC. Les actions d'assainissement du marché du vin (distillation d'environ 15 millions d'hl suite à deux récoltes abondantes consécutives) ainsi que le rattrapage de retards de paiements dans ce secteur et dans celui du tabac ont engendré des dépenses de 368 MUC alors que les crédits initiaux étaient de 270 MUC.

Quant aux économies, celles-ci ont été importantes dans le secteur laitier (403 MUC), ce qui s'explique par une diminution des stocks de beurre. L'accroissement des stocks de poudre de lait ne s'est pas encore reflété dans les dépenses du FEOGA en 1975. Des économies d'environ 300 MUC ont été réalisées dans le secteur des matières grasses et les dépenses pour la viande porcine, les œufs et la volaille ont été d'environ 94 MUC moins élevées que prévues. Enfin, 68 MUC environ ont pu être économisés dans les secteurs des céréales et du riz.

2. Importance des dépenses par secteur (voir annexe 1)

Le secteur laitier reste, avec 24 %, le plus important dans l'ensemble des dépenses. Sa quote-part a cependant été plus faible en 1975 qu'au cours des années précédentes : environ 40 % en 1973 et en 1974. Le secteur de la viande bovine qui, jusqu'en 1973, occasionnait des dépenses modestes (1973 : 0,45 % des dépenses totales) a pris, en 1975, la deuxième place avec presque 21 %. La quote-part des céréales est restée stable : environ 12 %.

3. Répartition des dépenses par Etat membre (voir annexe 2)

La répartition des dépenses de la Section Garantie par Etat membre montre l'intégration progressive des nouveaux Etats membres dans le fonctionnement de la politique agricole commune. L'évolution a été remarquable en ce qui concerne le Royaume-Uni dont la part relative dans les dépenses de 1975 (17,2 %) a doublé par rapport à 1974 (8,6 %). En montants absolus, l'évolution a été encore plus forte : les dépenses pour le Royaume-Uni en 1975 (815 MUC) ont été plus de trois fois plus élevées que celles de 1974 (268 MUC). Les dépenses pour l'Irlande (245 MUC) ont été de 60 % plus élevées que celles en 1974. La part relative de ce pays a légèrement augmenté : 5,2 % en 1975 contre 4,9 % en 1974. Le Danemark, dont la part relative dans les dépenses a été élevée dès la première année de son adhésion à la Communauté (9 % en 1974) a vu son pourcentage diminuer à 6,6 % ; les sommes absolues dépensées pour le Danemark ont cependant à nouveau augmenté et ont atteint 312 MUC (286 en 1974).

4. Evolution des dépenses du FEOGA, Section Garantie

Entre 1971 et 1975, les dépenses de la Section Garantie ont évolué de la manière suivante : 2.604 MUC en 1970, 1.514 MUC en 1971, 2.258 MUC en 1972, 3.815 MUC en 1973, 3.107 MUC en 1974 et 4.727 MUC en 1975. Ces dépenses ont toujours constitué une part relativement faible du Produit Intérieur Brut de la Communauté : 0,55 % en 1970, 0,29 % en 1971, 0,38 % en 1972, 0,46 % en 1973, 0,34 % en 1974 et 0,46 % en 1975. Déduction faite des perceptions agricoles (comprenant entre autres les recettes sous la forme de prélèvements et la cotisation payée par les producteurs de sucre), la comparaison des dépenses nettes de la Section Garantie montre un pourcentage encore plus faible du PIB : 0,37 % en 1970, 0,15 % en 1971, 0,24 % en 1972, 0,39 % en 1973, 0,30 % en 1974 et 0,39 % en 1975.

II. SECTION ORIENTATION

1. Actions communes (voir annexe 3)

Les crédits disponibles, soit 325 MUC par an, sont destinés par priorité au financement des actions communes. En 1975 sont intervenues les premières décisions de la Commission relatives au remboursement des aides octroyées par les Etats membres en application des directives de 1972 visant la modernisation de l'agriculture. Les actions dans ce domaine ont été introduites progressivement par les Etats membres et, parfois, avec des retards. Ceci explique le fait que les montants payés en 1975 par le FEOGA à ce titre ont été assez faibles (environ 1,7 MUC) et ne concernent qu'une partie des Etats membres (Allemagne, Danemark, Pays-Bas, Royaume-Uni). D'autres actions communes concernent des aides aux organisations des producteurs de houblon (252.000 UC), le développement de la production de viande bovine (25 MUC), l'organisation d'enquêtes statistiques relatives aux plantations d'arbres fruitiers (483.600 UC) et à la structure des exploitations agricoles (1,5 MUC) et l'octroi des aides à la reconversion dans le secteur de la pêche morutière (7,58 MUC). En total, les versements du FEOGA, en exécution des actions communes citées ci-dessus, se sont élevés en 1975 à 33,8 MUC, la plus grande partie ayant été consacrée au Royaume-Uni (11,7 MUC), à l'Allemagne (9,8 MUC) et à la France (9 MUC).

2. Projets individuels (voir annexe 4)

Une deuxième catégorie de dépenses de la Section Orientation concerne le concours apporté à des projets individuels d'amélioration des structures agricoles. En 1975, 766 projets ont bénéficié d'un concours total de 235 MUC. Ce concours a porté sur un investissement total d'environ 1.112 MUC, soit un investissement moyen d'environ 1,45 MUC par projet. Le concours moyen par projet s'élève à 306.788 UC. Les décisions prises en 1975 ont porté à 4.764 le nombre de projets qui ont bénéficié depuis 1964 d'une aide de la Section Orientation. Ces aides ont atteint un total de 1.263 MUC et ont porté sur un investissement total de 5.794 MUC.

3. Mesures particulières (voir annexe 3)

En 1975, les montants payés pour cette troisième catégorie de mesures se sont élevés à environ 11,5 MUC et concernent, par ordre d'importance, les primes d'arrachage des arbres fruitiers (7,6 MUC), les primes à l'abattage et à la non-commercialisation du lait (2,8 MUC), les aides aux groupements de producteurs de fruits et légumes (1 MUC) et les aides aux organisations de producteurs dans le secteur de la pêche (0,3 MUC).

III. VERIFICATIONS ET IRREGULARITES

1. Vérifications

En matière de vérifications, la Section Garantie a sensiblement intensifié ses activités, en particulier pour les vérifications sur place dans le cadre des appulements des comptes. L'ensemble des missions sur place ont représenté plus de 270 journées de travail. Ces vérifications ont notamment permis à la Commission d'arrêter définitivement les comptes de 1971 et de 1972 et de refuser à cette occasion des dépenses d'un montant d'environ 52 MUC. Toutefois, trois Etats membres (l'Allemagne, la France et les Pays-Bas) n'ont pas accepté toutes les conclusions de la Commission et ont introduit des recours auprès de la Cour de Justice portant sur un montant d'environ 25 MUC.

Les efforts qui ont porté en 1974 sur la lutte contre les irrégularités commises au détriment du FEOGA ont été poursuivis et intensifiés en 1975. La Commission a présenté au Conseil un rapport détaillé montrant que l'application de ce règlement est désormais satisfaisante. Les communications à transmettre par les Etats membres à la Commission restent toutefois encore à améliorer, conformément aux recommandations de la Mission extraordinaire de Contrôle, notamment afin de combler les lacunes éventuelles de la réglementation communautaire.

.../...

2. Irrégularités constatées

En 1975, 139 cas d'irrégularités, représentant 2,3 MUC, ont été constatés pour la Section Garantie. La majorité de ces cas concerne les secteurs des céréales (67 cas) et de la viande bovine (22 cas). Les autres irrégularités concernent les matières grasses (16 cas), la viande porcine (15), les produits laitiers (7), les volailles (5), les produits transformés (2), les fourrages déshydratés (2), le sucre (1), le vin (1) et les fruits et légumes (1). Une somme de 0,55 MUC a été récupérée, ce qui a permis de régler 60 cas. 79 cas impliquant 1,71 MUC sont en voie de récupération. Depuis 1971, 311 irrégularités ont été découvertes, représentant 17,7 MUC sur un total de dépenses de la Section Garantie de près de 15,4 milliards d'UC, soit 0,11 %. Entretemps, 159 cas ont été réglés et 10,3 MUC ont pu être recouvrés. Les 152 cas restants, comprenant 7,4 MUC, sont en voie de récupération.

Quant à la Section Orientation, 100 irrégularités, représentant 382.000 UC ont été constatés. 4 cas ont été réglés et 8.800 UC ont été recouvrées. Pour les années 1971 à 1975, il reste 115 cas (394.022 UC) en suspens sur un total constaté de 278 (880.507 UC). 184 cas (486.481 UC) ont été réglés. Les irrégularités dans cette section concernent notamment les primes à la non-commercialisation de lait et de produits laitiers et les primes de reconversion vers la production de viande bovine.

COMPARAISON ENTRE LES CRÉDITS INTIAUX DU BUDGET 1975 ET LES PAIEMENTS

(mo) (1)

Secteur	Crédits 1975 (2)	Paiements en 1975 (3)			Dont Interventions 2me cat.(5)			Soient entre crédits et paiements 1975			Paiements 1974	
		Total	%	Institutions	Interventions	Mug	%	Total	%			
CREDITAIRES	478,5	490,1	10,3	343,6	100,0	46,4	+ 11,6	+ 2,4	+ 399,7	12,9		
- SANS TIR	165,5	130,8	2,7	-	130,8	-	+ 54,7	+ 29,5	-	-		
- TIR	29,7	4,2	-	3,6	0,6	-	+ 25,5	+ 85,8	1,2	-		
ETZ	1.352,9	1.149,8	24,3	328,5	652,1	169,2	+ 403,0	+ 22,9	1.229,1	39,4		
LAIT/PRODUITS LAITIERS												
PLANTES CLASSES	455,5	205,0	4,3	0,7	204,1	0,2	+ 250,5	+ 55,0	130,1	4,2		
- SUIE D'OLIVE	76,5	26,4	0,3	-	26,4	-	+ 50,1	+ 65,5	10,9	0,4		
CHAMPS OLEAGINOSSES	135,6	109,2	6,5	37,1	272,1	-	+ 173,5	+ 127,9	168,8	3,5		
SUCRE	448,0	980,0	20,7	144,2	438,0	397,8	+ 533,9	+ 118,7	324,4	10,5		
VIANTE BOVINE	130,0	53,8	1,1	39,4	14,4	-	+ 76,2	+ 58,6	65,5	2,2		
VIANTE PORCINE												
CETS/TOTALLES	26,0	8,4	0,2	8,4	-	-	+ 17,7	+ 68,1	16,9	0,5		
FUITS/LIQUES	83,5	50,2	1,9	34,8	55,5	-	+ 6,7	+ 8,0	66,9	2,2		
VIES	104,2	139,1	2,9	0,3	138,8	-	+ 34,9	+ 33,5	41,9	1,4		
TABLES	166,4	228,5	4,8	1,7	210,4	16,4	+ 62,1	+ 37,3	183,6	5,9		
FOURS	2,5	9,3	0,2	2,7	6,5	-	+ 6,7	+ 228,0	1,1	-		
LAJ/CLAVIERS	12,6	13,9	0,3	-	13,9	-	+ 1,3	+ 10,3	11,7	0,4		
CHOCOLATES	18,5	23,8	0,5	-	23,8	-	+ 5,3	+ 28,6	15,2	0,5		
BOULLES	7,2	7,9	0,2	-	7,9	-	+ 0,7	+ 9,7	4,4	0,2		
VETS A SOIE	2,0	0,8	-	-	0,8	-	+ 1,2	+ 60,0	0,4	-		
FOURNISSESSEURS	10,5	11,1	0,2	-	11,1	-	+ 0,6	+ 5,1	3,6	0,1		
CRÉDITS MUS ASTER II	32,2	23,8	0,5	23,8	-	-	+ 8,4	+ 26,1	12,8	0,4		
RECUEILS	248,8	414,9	8,8	-	415,0	-	+ 166,1	+ 66,7	322,5	10,7		
CONTENAR.	105,4	406,3	8,6	-	405,3	-	+ 200,9	+ 205,5	137,6	4,4		
STOUFFE	4.312,0	4.727,3	100,0	58,8	3.128,5	630,0	+ 415,4	+ 9,6	3.039,5	100,0		

(1) Mug = millions d'unités de compte.

(2) Y compris les crédits FEDCA-garantis reportés de l'exercice 1974 (311,5 Mug - v. tableau n° 4).

(3) Une partie de ces paiements (61,17 Mug) est couverte par les résultats de l'apurement des comptes 1971 et 1972.

(4) Les parties de ces paiements pour lesquelles des unitaires de dépenses sont fixés par la réglementation communautaire.

(5) Interventions pour lesquelles des unitaires de dépenses sont déterminées au moyen des moyennes annuelles comportant des décaissements et déboules et dont les dépenses financées par le FEDCA sont déclarées.

(6) Compte tenu des corrections apportées aux dépenses déclarées par l'Italie (réduction de 9,4 Mug).

Répartition des dépenses au titre de l'exercice 1975
par Etat membre et types de financement

en Muc

Etat membre	Restitutions	Interventions	Totaux		% 1974 (1)	
			1975	1974 (1)	1975	1974 (1)
BELGIQUE	45,3	131,4	176,7	148,2	3,74	4,80
DANEMARK	94,0	218,4	312,4	286,4	6,61	9,27
ALLEMAGNE	111,5	484,8	596,3	577,8	12,61	18,70
FRANCE	358,9	816,5	1.175,4	684,6	24,86	22,16
IRLANDE	40,6	204,7	245,3	153,1	5,19	4,96
ITALIE	67,2	861,7	928,9	519,9	19,65	16,83
LUXEMBOURG	1,3	4,1	5,4	2,0	0,12	0,06
PAYS-BAS	159,9	312,4	472,3	449,9	9,99	14,56
ROYAUME-UNI	90,1	724,5	814,6	267,7	17,23	8,66
TOTAUX CEE	968,8	3.758,5	4.727,3	3.089,6	100,-	100,

(1) - Non compris, un montant de 8,3 Muc concernant les mesures de compensation communautaires en faveur des Pays-Bas (R. 3141/73) ;

- Compte tenu des corrections apportées aux dépenses déclarées par l'Italie (réduction de 9,4 Muc).

Dépenses effectuées en 1975 pour les actions communes et mesures particulières
en U.C.

<u>MESURES</u>	<u>Allemagne</u>	<u>Belgique</u>	<u>Danemark</u>	<u>France</u>	<u>Irlande</u>	<u>Italie</u>	<u>Luxembourg</u>	<u>Pays-Bas</u>	<u>Royaume-Uni</u>	<u>Total</u>
I. AGRICULTURES										
Directive 72/159	206.273,78		24.237,-					135.956,99	59.556,95	1.715.325,72
Directive 72/160	6.863,46							483,40	206,52	7.553,38
Directive 72/161	239.995,17									239.995,17
Producteurs de houblon				138.804,31					113.257,21	252.061,52
Fête maritrière	2.868.852,15			2.021.58						4.900.023,73
Recadversion viande bovine	4.463.169,94	551.869,71	765.151,58	6.926.550,86	362.073,41	441.500,-	40.328,46	505.457,18	11.314.610,95	24.929.212,09
Enquête arbres fruitiers	42.000,-									483.600,-
Enquête structure des exploitations agricoles	960.000,-									1.221.219,01
Total des actions communes	9.837.151,50	551.869,71	789.388,58	9.096.586,75	687.715,60	441.500,-	40.328,46	651.897,57	11.723.440,45	33.830.021,62
II. MÉTIERS FARMICULTURES										
Groupes: prod. fruit et légumes	259.845,08			34.140,62				750.211,32		9.213,59
Abattage de vaches	1.254.224,63	138.335,46		1.265.192,03			9.562,46	108.703,04		1.053.410,61
Arrachage d'arbres fruitiers	1.666,94	9.254,-		28.872,-			7.556.406,01	3.662,60		2.796.017,62
Producteurs secteur Féche	8.509,88			21.336,75						7.510.071,55
Total des mesures particulières	1.524.516,53	167.599,46	-	1.349.561,40	-	8.316.617,33	9.562,46	112.565,60	9.213,59	30.216,53
TOTAL GÉNÉRAL	11.361.801,03	719.469,17	769.388,58	10.446.098,15	687.715,60	8.753.217,33	49.890,92	774.453,21	11.732.654,04	45.319.768,03

Concours octroyé par le F.E.O.C.A., section orientation, pour le financement
des projets de 1964 à 1974

ANNÉE	ALLEMAGNE		BELGIQUE		DALEMARK		FRANCE		ITALIE		LUXEMBOURG		PAYS-BAS		ROYAUME-UNI		C.I.E.			
	Nbre de proj.	Concours octroyé (UC)	Nbre Concours octroyé (UC)	Nbre de proj.	Cours octroyé (UC)															
1964	9	2.557.635	7	703.751	-	-	10	1.951.487	-	-	27	3.069.464	-	4	774.585	-	57	9.056.922		
1965	21	4.958.976	6	754.985	-	-	21	3.692.070	-	-	40	5.865.889	1	275.000	8	1.577.338	-	97	17.134.253	
1966	59	11.450.152	25	3.279.496	-	-	33	8.924.174	-	-	119	13.771.203	3	699.342	20	3.112.408	-	254	44.586.975	
1967	31	7.239.940	9	2.040.664	-	-	34	5.742.508	-	-	59	8.835.445	2	150.600	17	2.027.212	-	152	26.039.369	
1968	95	26.569.946	45	7.154.359	-	-	55	20.876.653	-	-	188	31.989.103	2	813.700	43	7.493.412	-	436	24.897.375	
1969	152	45.100.881	69	11.825.499	-	-	132	35.635.880	-	-	219	54.203.638	3	94.250	58	13.013.552	-	663	130.000.000	
1970	148	44.954.169	71	11.665.534	-	-	124	35.411.459	-	-	173	54.265.555	2	374.867	40	13.285.913	-	545	129.999.497	
1971	161	57.122.634	96	12.525.287	-	-	143	45.073.646	-	-	282	67.201.369	7	1.637.790	34	15.382.370	-	723	129.943.496	
1972	115	42.100.813	55	12.033.912	-	-	74	33.251.416	-	-	145	50.428.477	6	943.112	30	11.167.636	-	429	129.998.266	
1973	112	39.219.740	92	10.032.957	10	4.597.215	70	20.835.361	25	6.096.356	224	47.055.393	2	205.000	34	11.027.963	63	19.999.599	637	170.000.000
1974	154	49.820.000	73	12.690.000	24	9.870.000	103	42.770.000	31	11.984.964	251	65.095.000	5	240.000	31	14.100.000	84	27.720.034	765	24.999.993
1975	1.057	331.254.935	547	9.707.444	34	14.537.216	739	224.257.854	56	18.381.330	1.737	402.650.643	33	6.333.261	319	93.262.389	152	47.720.033.4.764.1.263.655.756		